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CDA Cultuur 40 EU-subsidies 
in combi met 
Belvedère  

Is dat alleen voor Belvedère? Dat is breder. In dit geval: Belvedère wil verbouwen. Gekeken 
wordt of er een combinatie mogelijk is met eco en subsidies, 
misschien in samenwerking met provincie en museum 
Drachten.  
In december komen de eerste projectaanvragen aan bod. Dat 
is het eerste moment of het project kans van slagen heeft.  

 Circulaire 
economie 

50 Economische 
leefomgeving 

Wat doet het evenementen- 
bureau voor het geld? 

Ze organiseren evenementen, ondersteunen, proberen een 
kwaliteitsimpuls te geven. Ze organiseren event academies 
voor organisaties of partijen bijvoorbeeld voor circulariteit of 
veiligheid of hoe een evenement op de kaart te zetten. Ze zijn 
betrokken bij een aantal bits en grootschalige evenementen 
die passen bij Heerenveen binnen te halen.    

 Participatie 52 Uitkeringen 
 
 

Tekort 7,5% werd genoemd. 
Hoe groot is dat tekort nu? 
En welke acties worden 
bedoeld. 

We krijgen ruim 22 miljoen voor de uitkeringen. Het tekort 
van 7,5% moet de gemeente zelf dragen omdat het budget 
niet volstaat. Heerenveen zit op ca 7 ton tekort.  
Gedurende 2024 wordt gekeken hoe tav de 3 groepen de 
uitkering kan dalen.  
Handhaving: De uitkering is bedoeld voor degene die het 
nodig heeft. Gekeken wordt of iemand recht heeft op de 
uitkering. Bijvoorbeeld bij samenwonen of werken naast de 
uitkering. Dat is de grootste groep.  

    Wat is de grootste reden 
waarom men niet doorgeeft 
dat men werkt naast een 
uitkering? 

Het gaat vaak om zwartwerken, soms omdat de werkgever 
dat wil. Het gaat om het inkomen terwijl de uitkering als 
vangnet is bedoeld.  
Er kan terug worden gevorderd. Het is de vraag wat je aan 
kunt tonen en hoever kan je terug kunt gaan. Het is niet altijd 
willens en wetens.  
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In december volgt een nieuw beleidskader voor het 
vorderingendeel. Dat komt uit de rekenkameronderzoeken.  
Gekeken wordt naar meer balans nav nieuwe wetgeving.    

 Circulair   Inkoop 
 

Checklist en ondertekening: 
Gaat het om een project of 
een dienst die je inkoopt 
boven de 40 dzd en is er 
wellicht juist meer impact. 

Er vallen veel zaken onder. Het gaat om stapsgewijs 
ontwikkelen. In de brede zin van het woord wordt met alle 
afdelingen bij de gemeente die te maken hebben met inkoop 
een soort bewustwording/training gedaan waar op moet 
worden gelet als circulair wordt ingekocht. De hoogte van het 
inkoopbedrag is van ondergeschikt belang. Routekaarten 
moeten helpen om circulair te kunnen gaan inkopen.  

    Op een andere manier 
worden besluiten genomen 
waar milieu effect en CO2 
worden meegenomen in de 
afweging. Hoe wordt zoiets 
berekend? Of: wat als 
mensen geen afval meer 
produceren. We zien het als 
grondstoffen. Dat wordt geld 
waard. Wat betekent dat voor 
de gemeente? 

Dan is je doel bereikt.  
Op zeker moment kan het circulaire deel duurder worden.  
Nu al moet rekening worden gehouden met stijgende prijzen. 
Het risico dat er geen grondstoffen meer zijn heeft te maken 
met basisstoffen. Meer dan dat de afvalstroom zal oplossen.  
Het probleem wordt meer gezien doordat mensen meer 
grondstoffen gebruiken.  
We gaan werken met restwaarde. Daardoor kan meer worden 
geïnvesteerd waardoor aan het einde meer waarde wordt 
overgehouden. 

    Er komt een moment dat 
regulier voordeliger is voor de 
gemeente. 

Het gaat niet alleen om geld maar ook om impact maken.  
Circulair bouwen hoeft niet duurder te zijn.  

 Vestigings- 
klimaat 
bedrijven 

50 Een 
bovenlokaal 
beeld. Doen 
we samen 
met andere 
gemeenten. 

Moet er worden gekeken wat 
voor bedrijf we hier met 
elkaar willen vestigen? En 
hoe verdelen we dat?  

Dat klopt. Verdeling is onderdeel daarvan.  
Dat wordt voornamelijk gedaan met de 4 gemeenten waar 
ook echt grootschalige bedrijven zich vestigen. Gekeken 
wordt naar welk bedrijf waar het beste past. Voor 
grootschalige bedrijventerreinen wordt provinciaal gekeken.  
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CU Grondbezit  Grondbeleid Hoeveel grond hebben we om 
uit te geven.  

In Skoarterwâld is grond tussen P6 en de woningen die er nu 
staan, naast het speciaal onderwijs, waar de sportvelden 
mogelijk beoogd zijn. In het stadiongebied (Noordplot) kan 
gebouwd worden en achter Mac Donalds 250 woningen.  
Niet bekend is hoeveel hectares dat zijn.  

   Grondbeleid En hoeveel bedrijventerreinen 
zijn er nog? 

Er wordt de laatste hand gelegd op het business park 
Friesland. Er zijn 15 kavels in optie. Negen kavels zijn 
uitgegeven op Haskerveen bij de Omrin. We gaan Klaverblad 
Noordoost ontwikkelen, de eerste 10 hectare. Daar zit nog 
een uitbreidingsmogelijkheid voor uitgifte door de gemeente.     

   Grondbeleid 
 

 Ca. 150 hectare grond is van de gemeente. Daar gaat voor 
een groot deel landbouw plaatsvinden.  

   Grondbeleid 
 

 Grondexploitaties, de grexen raken qua woningbouw op. Daar 
zijn een aantal rfrg (recht focus recht gemeenten) opgelegd. 
Het is afhankelijk of tijd en energie kan worden gestoken in 
actief grondbeleid en uitvoering daarvan. Grondposities zijn 
niet posities waar, zeker op het gebied van woningbouw, de 
gemeente aan verdient. Dat zeker door de wettelijke 
verplichting van 30% sociaal. Het is voor ontwikkelaars en 
gemeenten lastig om daar aan te verdienen. Dat gebeurt 
meer vanuit een soort maatschappelijke plicht.    

    Gezien Hv-west, dat vanwege 
belangstelling voor een azc 
was; hoeveel van die grond is 
inmiddels van de gemeente? 

Dat ligt in 2 gemeenten. Heerenveen en Fryske Marren. 
Vermoedelijk is er geen grond van de gemeente.  
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    Is er in het afgelopen jaar 
grond aangekocht? 

De ING-bank, vanwege Hv-centrum, is strategisch 
aangekocht.  
De Rijksoverheid wil graag dat gemeenten een sterkere rol 
gaan spelen op de woningmarkt. De minister heeft daar op 
ingezet zonder dat daar veel middelen voor beschikbaar 
worden gesteld.  

 Participatie  Caparis Beschutwerk, de voortgang, 
participatie. Kan iedereen die 
wil werken ook werken. 
Mensen buiten beschutwerk 
zouden door moeten vloeien 
naar bedrijven.  
Hoe staan de bedrijven 
daarin? 

Dat verschilt per doelgroep. De oude wsw-ers zullen bij 
Caparis blijven. Beschutwerk is vergelijkbaar. Bij de bab zien 
we soms wel ontwikkeling. De meeste doorstroom zien we bij 
de basisbanen. Dat is een groep waar geen direct label 
opgeplakt zit maar waar wel iets mee aan de hand is. Bij wie 
Caparis de begeleiding heeft gedaan. Er zijn 3 of 4 mensen 
doorgestroomd.  
Afhankelijk van loonkostensubsidie wordt actieve begeleiding 
gegeven. Dienstverband en looskostensubsidie is voor 
onbepaalde tijd. Dat is voordeliger dan mensen in een 
uitkering.  

    Als iemand werk zoekt, kan 
die dan over een maand aan 
de slag zijn?  

Dat gebeurt niet zo vaak. Die mensen worden dan 
doorverwezen naar Friesland Werkt of anders. We hebben 
contact met bedrijven. Dat gaat niet direct om mensen met 
een uitkering.  
De groep met een uitkering waar iets mee aan de hand is, dat 
is lastiger. Dat vraagt wat anders van de werkgever. Daar 
moet meer tijd ingestoken worden.  

    Het werk bij Caparis; hoe 
staat het daarmee? 

Dat houdt niet over. Dat blijft lastig. Het verdienmodel ook. 
Het soort werk dat daar wordt gedaan gaat ook naar lage 
lonen landen. Ze boren wel nieuwe markten aan maar er is 
nog niet voldoende om winst te maken. De gemeente 
Heerenveen heeft als aandeelhouder de pech dat Accel niet 
goed draait. Daar zijn mensen geplaatst waarvoor 
herplaatsing moet worden gevonden.  

 Recreatie& 
toerisme 

 toerisme Daar zijn we nog steeds mee 
bezig? 

Er is gefocust op de watersport in de afgelopen periode. De 
voorziening in Âldeboarn. Een sanitair gebouw is gebouwd. De 
stroompalen voor de watersport worden digitaal bedienbaar 
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met een app zodat geen havenmeester nodig is maar wel 
vergoeding binnenkomt voor water, stroom en gebruik 
toiletgebouw. Het is de bedoeling dat het gebouw eveneens 
beschikbaar komt voor wandelaars, camperaars of anders. 
Het gaat om een bij de watersport veelgebruikte app.  
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D66    Afval 
Doelstelling 

Is de doelstelling gehaald? 
Wat is het plan? 

Dat gaat niet lukken.  
Het plan is om zoveel mogelijk mensen gefocust te houden 
op de afvalscheiding. Dit jaar werden inwoners per brief 
geïnformeerd. Volgend jaar is er een kennisquiz met een 
prijs. Kennis op de afvalscheiding wordt daarmee vergroot. 

   Kilo’s Waar zitten we nu op? We zitten nu op ongeveer 88. Na de doelstelling 30 volgde 
een landelijke definitie van het vangcijfer. Dat is een 
optelsom van restafval, sloopafval en grof huisafval dat naar 
de oven gaat. De landelijke definitie gaat over naar een 
recycling percentage. Daarbij wordt meer gekeken naar wat 
er verderop in de keten gebeurt en wat daadwerkelijk over 
is. Dan gaat het niet over 30 kilo maar over 70%. Dat wordt 
al gehaald.  

    Is er iets van 
consuminderen? Minder afval 
creëren?  

Daar heeft de gemeente weinig invloed op.  

    Textiel, is dat een probleem 
aan het worden? 

Ja, maar textiel moet gewoon gescheiden blijven. 
 

    Bofkontjesregeling stop na 
2025. Daar wordt een 
zindelijkheidstraining op 
gezet. 
Waarom niet doorgaan met 
iets dat werk? 

De regeling is bedoeld om iets aan te jagen en niet om 
structureel bijvoorbeeld wasbare luiers te vergoeden tenzij 
de behoefte er wel blijft. Dan zou die wellicht opnieuw in het 
leven worden geroepen. Zindelijkheidstraining is een relatief 
goedkope manier om ouders te informeren en signalen te 
herkennen. Daarmee kan op luiers worden bespaard.  
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   Duurzame 
bedrijven-
terreinen 

Er wordt gekeken naar 
energie besparen en 
energietransitie. Wordt er 
ook gekeken naar 
vergroenen?  

Er wordt naar gekeken maar er is weinig geld voor 
klimaatrotatie op het bedrijventerrein beschikbaar. 
De spuk-gelden zijn voor energietransitie circulariteit.  
Bij Klaverblad Noordoost is een selectief uitgiftebeleid. Er is 
een breed scala van vragen aan bedrijven. Daar zit ook 
biodiversiteit en klimaatrotatie bij.    

    Is er gekeken naar aanhaken 
bij de brede 
merkpositionering vanuit de 
provincie Friesland?  

Ja 

  51 Sprake van 
optimaliseren 
dienstverlening 
ondernemers 

Een aantal jaren geleden is 
het ondernemersfonds in het 
leven geroepen. Die 
vertegenwoordigt de 
ondernemers. Waarom 3x 
per jaar samenkomen terwijl 
je dat gerichter zou kunnen 
doen? 

Dat is niet het geval. Er zijn 2 ondernemersfondsen. Het 
centrumfonds, gevoed door reclamebelasting. Dat ontvangen 
de ondernemers middels subsidies terug.  
Het ondernemersfonds is een opslag op de ozb. Ook dat 
wordt als subsidie gegeven aan het ondernemersfonds, als 
een vorm van doorgeefluik van geld.  
De ondernemingsverenigingen zijn trekkingsgerechtigden op 
dat fonds. Dat fonds is niet per se een belangenbehartiger. 
De ondernemersverenigingen zijn de belangenbehartigers.  
De gemeente ziet het belang van koppeling omdat ze van 
elkaar kunnen leren.  

    Het centrum doet ook mee 
aan het ondernemersfonds?  

Dat klopt. Het wordt geïnd als opslag op de ozb. Dat is voor 
alle ondernemers. De ondernemers in het centrum van Hv 
betalen ook nog reclamebelasting voor bekostiging van 
evenementen.  

  29 Duurzame 
mobiliteit 

Wordt alleen gekeken naar 
oplaten van elektrische 
voertuigen?  

De vraag is of ook gekeken kan worden naar lopen, fietsen 
en een OV-stimulans. De mobiliteitsvisie wordt opgepakt. Het 
proces is nu helder, de inhoud nog niet maar zal breder zijn 
dan alleen de auto. Minder verkeer, meer gezondheid.   
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FNP   48 Gouden Plak Wat doen ze nu en wat 
hebben ze gepresteerd? 

Het is een stichting die zich met 2 dingen bezighoudt. 
Regiomarketing en het evenementenbureau. Ze proberen 
organisatoren van evenementen te helpen met 
professionaliseren. En ze hebben een rol bij het binnenhalen 
van grootschalige evenementen. Ze zijn op dit moment bezig 
met het binnenhalen van een congres op het gebied van sport 
en publiciteit.  

    Er wordt gesproken over 
merkpositionering en 
regiomarketing zonder dat ze 
daar invulling aan geven.  

Hv heeft zich gefocust op topsport. Daarvan vonden de 
gemeente en andere betalende partijen dat dit een enge 
focus was. Hv is ook een economische motor en een mooi 
gebied om te recreëren en te winkelen. De herpositionering 
hoe allen hetzelfde beeld van Hv hebben en neerzetten loopt. 
Daarvoor worden sessies georganiseerd. Een nieuw concept 
zal leidend zijn hoe Hv Gouden Plak de zaken op gaat pakken.    

  49 Bufferbudget Wat is dit? Dat zit in een nieuwe (uitgestelde) wetgeving, in de nieuwe 
participatiewet en balans per 1 juli. Nog niet bekend is hoe 
dat moet worden gezien.    

  51 Thermen: Instroombeperking, uitstroom 
bevordering, en een nieuw 
beleidskader voor de 
handhaving.  

Instroombeperking is om te voorkomen dat mensen in de 
uitkering komen. Bij binnenkomen gaat werk voor in de 
uitkering. Uitstroom bevordering is proberen mensen uit de 
uitkering te krijgen. Dat laatste wordt aan de raad 
voorgelegd, vermoedelijk in december (Het nieuwe 
beleidskader).  

   Participatiewet 
en balans 

Over de sporen, 
voorzieningen ed. Er worden 
mogelijkheden genoemd. 
Categoriale bijstand 

Het zijn onderdelen die nog niet goed genoeg zijn uitgewerkt.  
Er staat teveel begrippen in die voor de uitvoering nog niet 
voldoende zijn uitgewerkt.   
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bijvoorbeeld. Willen ze 
uitkeringen terug hebben? 

   Maatwerk 
alleenstaande 
ouders 

Niet rechthebbende partners? Dat is iemand waar je mee samenwoont en geen recht op 
uitkering heeft, bijvoorbeeld door studiefinanciering. Of een 
gedetineerde partner. 

 Recreatie 
en toerisme 

25 Landschap en 
balans 

De historie, identiteit en 
samenleving zijn beter 
herkenbaar?    

Dat staat als doel benoemd.  
Hiervoor wordt Jelmer benaderd om uitleg te geven. 

 Participatie   Re-integratie 
 

Is er een grens aan?   Dat hangt van de situatie af. Er bestaat geen grens voor in 
het aantal pogingen zolang er potentie is. Soms worden 
maatregelen genomen. Ook als zelfstandige.   
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GBH/HL   Afvalscheiding Vraag is niet opgenomen op 
de geluidsband 

We verwachten op de 88 kilo uit te komen, net als vorig 
jaar. Ontwikkelingen bij Omrin kunnen de kosten laten 
dalen. Afvalscheiding bij particulieren staat op een stabiel 
niveau.  

    Is de rek eruit? De gemeente werkt aan andere mogelijkheden. De 
inwoners hebben een brief ontvangen om door te gaan 
met het afval scheiden en aan te bieden aan de 
milieustraat. Veel flats deponeren vuil op 1 plek. Andere 
beschikken over gft-bakken.    

   Bestaanszekerheid 
en beschutwerk 

Hoe kan je stimuleren dat 
bedrijven mensen uit het  
doelgroepenregister een 
kans krijgen?   

De werkgever moet dan meer doen dan ze deden om het 
personeelsbestand op orde te houden. Begeleiding erop 
zetten. Daar heeft de gemeente instrumenten, 
voorzieningen voor.   
Binnenkort is er een soort van speed date waar 
werkgevers en werkzoekenden elkaar laagdrempelig 
kunnen treffen.  

    Quotumwet: daar kan niet 
op gehandhaafd worden? 

Handhaving op quotum is er niet. Geprobeerd wordt het 
goede verhaal te delen. Inspiratie tonen. Een ondernemer  
heeft iemand met een indicatie aangenomen en hoe dat 
uitpakt. Job coaches en werkgevers kunnen over de 
mogelijkheden vertellen en wat er nodig is.  

    Is die doelgroep van mensen 
die net niet meekunnen  
groeien? 

We zien dat deze mensen ook regulier aan het werk 
komen. We zien ook jongeren met forse problematieken.  
Plaatsing op de arbeidsmarkt is dan vaak moeilijk.  
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   Vestigingsklimaat 
 

Wat doet Hv om bedrijven 
aan te trekken en te 
houden? 

Bestaande bedrijven zijn een grotere bron van 
werkgelegenheid dan de nieuwe. Vragen van ondernemers 
worden behandeld en gestroomlijnd. Doorverwijzen naar 
partijen die ze kunnen helpen. Netwerken kunnen worden 
gekoppeld om ze op weg te helpen. We proberen 
bedrijven hier naartoe te halen. Kavels worden uitgegeven 
op de industrieterreinen. De grootste belemmering voor 
groei en ontwikkeling is energie.    

    We hebben een bedrijven-
loket? 

Niet een officieel bedrijf. Bij EZ is een eerste lijn waar 
antwoorden worden gegeven.  

   Bedrijven binnen-
halen 

We schieten niet op alles.  We hebben het nieuwe gronduitgiftebeleid. Er zijn eisen 
voor kwaliteit, niet voor volume.  

    Een bedrijf moet iets terug 
kunnen geven, als banen? 

Bij Haskerveen is een profiel opgesteld waarbij 
duurzaamheid een eis is. Dat is bij Klaverblad Noordoost 
ook.  

    Bij Haskerveen valt op dat 
het er soms stinkt. 

De klachten zijn bekend bij de provincie. Er wordt aan 
gewerkt.   

    We verkennen actief 
Europese fondsen. We 
hebben een Europese 
aanjager in dienst. Heeft dit 
al iets opgeleverd? 

Er ontstaan eerst verbindingen. Kansen worden verkend. 
Het gaat om trajecten van langere adem als het gaat om 
aanvragen. Er zijn initiatieven. Die zijn doorverwezen naar 
het Europapact Friesland om een projectvoorstel te doen, 
om voor bepaalde fondsen in aanmerking te komen.      

     Hoe kansrijk dat is dat is moeilijk te zeggen.  
Museum Belvedère werkt samen met museum Drachten 
vanwege verbouw. Dat wordt via de Europapact 
geprobeerd.  
Informatie over Europapack komt binnenkort bij de raad. 
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GL Recreatie  Toeristen-
belasting 

Deze wordt geëvalueerd. Eind 
2025 volgt pas 
besluitvorming.   

Die wordt meegenomen in duurzaam, financieel gezond 
perspectief. In de decemberraad komt de verordening aan 
bod.  
 

   Stroomtekort Is dat een bedreiging voor 
onze gemeente. 

Dat is de oorzaak waarom bedrijven niet kunnen 
verduurzamen of kunnen vestigen. Gestimuleerd wordt dat 
bedrijven hier ook met elkaar over in gesprek gaan. Het zijn 
nog veel experimentele dingen. Wetgeving belemmert 
bedrijven onderling energie uit te ruilen.  
We zijn ook bezig met buurtrealisatieplannen en 
ondersteunen van het netwerk. Voorbereiding voor 
hoogspanning of aanvullen daarvan. Het zijn lange termijn 
trajecten.  

    Industrieterrein Noord: KNO, 
daar was het voor geregeld? 

Er zit een beperking op. Er is 1 aansluiting met een bepaald 
maximum. Het is lastig beoordelen of te vestigen bedrijven 
daar voldoende aan hebben. Als zich meer bedrijven vestigen 
moeten ze met elkaar een oplossing zoeken vanwege die ene 
aansluiting.  
Bij Thialf en Sportstad wordt met batterijen gewerkt. 

    Een uitruilsysteem? Dat is lastig bij grondverkoop. Het stroomtekort belemmert 
het vestigingsklimaat. Liander is gebonden aan wet- en 
regelgeving. Die mag niet op risico investeren. Liander heeft 
een personeelstekort. Er is daarnaast een 
investeringsplanning met een wachtlijst. De gemeente lobbyt 
om het belang van Hv op de prio lijft blijft staan.   
Opslag wordt een issue.  
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    Het uitgiftebeleid zou toch via 
een brief of anders naar de 
raad komen? 

Voor het vaststellen. Niet bekend is wanneer.  
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HL/GBH Mobiliteit    Zie GBH 

      

 Recreatie& 
toerisme 

    

      

 Circulaire 
economie 

    

      

 Vestigings- 
klimaat 
bedrijven 

    

      

 Horeca     
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 Detailhandel     

      

 Grondbezit     

      

 Bestaans-
zekerheid 

    

      

 Participatie     

      

 Beschut 
werk 
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PvdA Bestaans-
zekerheid 

 Werkloosheid Hoeveel mensen maken 
gebruik van de T-wet 
Wat is de daling/stijging van 
de afgelopen 5 jaar en de in- 
en uitstroomcijfers.  

Exacte cijfers kunnen nu niet worden gegeven. Er komt 
binnenkort een bestuursrapportage. Vanwege jeugd, wmo en 
participatiewet staan tabellen opgenomen.  
Volwassenen: nu ca 1200. Het totaal aantal daalt. Jeugd 18-
27 jaar: ca 200, het aantal stijgt.  
Bepaalde doelgroepen komen moeilijk aan het werk en willen 
vaak ook niet meer naar school (maatschappelijke oorzaak). 

 Participatie 
 

 Caparis Wat houden basisbanen in? Caparis is voor de verloning en begeleiding. De persoon in 
kwestie kan elders werken. Caparis creëert geen basisbanen.  

 Circulaire 
economie? 

126 Afvalsturing 
Friesland NV 

Waarom gaan jullie 
kringlopen sluiten.  

Om ervoor te zorgen dat we circulair worden.  
Het gaat niet om kringloopwinkels. De omschrijving in de 
tekst verdient aanpassing/verduidelijking.  

  121 Bedrijven-
park A7 

Zijn daar al gegadigden voor? Dat betreft de gemeenschappelijke regeling Fryske Marren. 
Het bedrijventerrein (Haskerveen) is bijna uitgegeven, ten 
zuiden van de Omrin. Op de laatste kavels zijn 7 of 9 partijen 
afgekomen waarmee nu gesprekken zijn om de kavels te 
kopen. Zitten in de GR. 

    Waarom wordt die niet in de 
begroting genoemd als er wel 
dividend uitkomt? 

Pas op het moment dat je je winst neemt wordt het 
bijgeschreven.  

 Participatie 
 

 Caparis Basisbanen. Hoeveel 
medewerkers heeft de 
gemeente zelf in dienst op 
het gebied van 
banenafspraken? 

Dat is een vraag voor personeelszaken. De vraag is 3 jaar 
geleden ook gesteld. Het bleek superlastig om uit te zoeken. 
De status van nu moet worden uitgezocht. Het percentrage 
vanuit het doelgroepenregister kan worden uitgezocht.  
Bij vacatures heeft iemand intern prio en als tweede iemand 
die is gedetacheerd of met een uitkering.   
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 Recreatie   Hoe staat het met de 
ontwikkeling in de Heide? 

Hier wordt op teruggekomen. Dit jaar wordt nog een uitvraag 
gedaan voor de nutsvoorzieningen. Vervolgens wordt het 
gesprek met ondernemers en omwonenden aangegaan. De 
prijsvraag is nog niet uitgezet.  
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SP Bestaans-
zekerheid 

18 
19 

Er staat: Meer bestaanszekerheid 
onder gezinnen, en, 
bestaanszekerheid van 
gezinnen is gegarandeerd.  
Wat is voor jullie de definitie 
voor gezinnen? Valt daar 
alles onder? Gaan we dan 
alleen zorgen dat gezinnen 
het goed hebben? 

Dat staat genoemd in de participatieweg.  
Je wilt dit ook voor alleenstaanden. Voor participatie maakt 
het niet uit of je een gezin ‘bent’ of niet. Wellicht is het 
woord huishouden beter hier. Gezin kan van alles zijn.  

  49 Zekerheid 
participatiewet 
en balans. 

Gezegd wordt: dat het 
samenwonen van 
ongehuwden om mantelzorg 
te verrichten geen gevolgen 
meer heeft voor de uitkering.  
Wie is wel/niet een 
mantelzorger?  

Dit staat in de nieuwe wetgeving. Die komt 1 juli als het 
goed is. Er zullen vast criteria voor zijn wanneer je 
mantelzorger bent. Dan is het vanuit het rijk geregeld.  

    Er staat: het bieden van 
maatwerk voor gehuwden, 
alleenstaande ouders met 
een niet rechthebbende 
partner. Wat is 
rechthebbend.  

Bijvoorbeeld iemand met een studiefinanciering. Stel de 
partner studeert nog, die heeft geen recht op uitkering. Dat 
is veel voorkomend. Soms is een partner vertrokken naar 
het buitenland.  

 Circulaire 
economie 

28 Energie neutrale 
gebouwen 
omgeving 

Afronding witgoed 2025 
staat daarin genoemd. Was 
met spukgelden gedaan.  

Dat hoort bij het programma Energie voor morgen. 
De uitleg wordt later doorgegeven.  
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    Tijdens de avond over 
Energie werd gezegd dat dit 
goed is verlopen. Dat er veel 
bijvangst was voor de 
witgoedwissel. De vraag: wat 
voor bijvangst heeft het 
gegeven. 

Er wordt een soort evaluatie gevraagd. Dit is nog niet 
geschreven.  
Er komt nog een voorstel richting de raad voor het 
verlengen van de witgoedwissel.  

   Bedrijvenpark 
 

Wat is een parkmanager?  
Er staat in de tekst niet waar 
die voor is. 

De parkmanager is aangesteld door de ondernemerskring 
in Hv. Die focust op het grote bedrijventerrein. Die hebben 
samen met de rabobank een deal gesloten zodat de 
rabobank bijdraagt aan het aanstellen van de 
parkmanager. Deze gaat met allerlei thema’s aan de slag. 
De focus is verduurzaming.  

    Afkortingen: pfo en sdf -
samenwerking met fsg  

Jargon uitleggen aub. 

   Participatiewet 
 

Introductie van een 
bufferbudget. Duidelijke 
uitleg gevraagd.  

De inhoud hiervan is nog niet bekend. Vanuit het 
adviesorgaan is dit een vreemde. Niet duidelijk is wat er 
wordt bedoeld.  

    Vrijlating van een bepaald 
giftenbedrag.  

Dat is allang geregeld.  

    Meer mogelijkheden voor 
categoriale bijstand.  

Vanuit Den Haag zou verduidelijking moeten komen. De 
gemeente houdt het in de gaten of het om meer of minder 
categorieën gaat. 

    Het kunnen verstrekken van 
bijstand met terugwerkende 
kracht? 

Dat mocht niet en kan straks wel.  

   Mensen/middelen Mensen vragen of ‘weer een 
project erbij’ nog te doen is 
voor iedereen. Is er 
voldoende menskracht voor 
bij de gemeente? 

Menskracht gaat maar het geld is er niet altijd. Als het ten 
koste gaat van wat er voor andere projecten nog moet, dan 
houdt het op. Dat is op dit moment een spannende.  
De arbeidsmarkt is lastig. Het zijn vaak specifieke projecten 
waar alle gemeenten mee zitten.  
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VVD Cultureel 
erfgoed 

45 Kerkenvisie 
5.5 

Gaan we alle kerken bij 
langs? 

Vragen kunnen schriftelijk worden gesteld. In het kader 
vanuit een regeling van het rijk om met kerken een 
duurzame toekomst op te stellen wordt met elke kerk de 
toekomstvisie besproken. De genoemde kosten zijn voor 
personele inzet / advieszorg. De st. Monumentenzorg is 
betrokken. Het is een faciliterende rol vanuit de gemeente.   

 Inrichting 
leefruimte 

61 Fysieke 
bedrijfsinfra- 
structuur 

Onder: wat mag het kosten. 
Wat valt daaronder en na 
2028 gaat dat naar beneden?  

Daar vallen onder andere de grondexploitaties van de 
bedrijven onder.  

 Duurzaam  51 Optimaliseren 
dienstverlening 
ondernemers 

Waarom wordt niet gebruik 
gemaakt van reeds 
bestaande netwerken en sluit 
je daarbij aan.  

De gemeente heeft contact met bestaande 
ondernemersverenigingen. Geprobeerd wordt die te 
koppelen, zodat die leren van elkaar. De grote 
ondernemersvereniging Hv heeft een parkmanager in dienst. 
In het centrum is een centrummanager actief. Verbinding 
wordt gestimuleerd om samen op te trekken.   

    Ondernemersverenigingen 
worden vaak genoemd. Zijn 
het commerciële clubs uit 
Friesland.  

Dat is breder dan een gemeentelijk netwerk. Dat zijn 
netwerkclubs, niet zozeer belangenbehartigers. De 
ondernemerskring bespreekt zaken met de gemeente.   
De ondernemersclub is meer met elkaar zonder een 
specifieke rol richting de gemeente.   

 Cultuur 
 

 Belvedère Het museum; Is aan de 
gemeente een begroting 
toegestuurd? 

Zeker. Het gaat om een paar miljoen voor de verbouwing. 
Het genoemde bedrag in de begroting is bedoeld voor andere 
fondsen voor cofinanciering van fondsen en provincie.  
Daarnaast ontvangt het museum structureel subsidie. 

 Participatie 128 Caparis Risico’s: het genereren van 
voldoende omzet. Dat is 

Het is complex. Met de arbeidsmarkt van tegenwoordig komt 
iemand met een beperking/afstand regulier zelf beter aan het 
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moeilijk. Hoe staat de 
gemeente daarin en kunnen 
we er iets in doen? Zit daar 
de toekomst in voor Caparis?  

werk. De groep voor Caparis vraagt nog meer begeleiding. 
Bijna vergelijkbaar met de SW-er die er werkt. Het is zoeken 
naar welk werk halen we binnen en welke werknemers 
hebben we. Er is doorstroom. Dat geeft andere werknemers 
met vaststaand werk. 

    De kosten; wordt Caparis te 
duur zodat werk elders wordt 
ondergebracht?  

Er gaat werk naar lage lonen landen.  
Gekeken wordt naar bedrijven waar mensen kunnen worden 
ondergebracht. Het dienstverband blijft doorgaan. 

  53 Inkomsten-
regeling 
 

Zijn de cijfers inmiddels 
bekend voor het budget? 

Het verwachte budget is van het rijk ontvangen. Daarmee is 
het tekort niet weg maar wordt er wel wat ingelopen.   

  188 Bijstands-
uitkering 

Gemiddeld zijn er in Hv meer 
dan elders in Nederland. Is 
dat te duiden? 

Er is voor Hv sprake van een soort na-ijleffect. In Friesland 
gaat het weer goed. In vergelijking met Smallingerland, die 
hebben 3 of 4 honderd mensen meer in de uitkering.   

  186 LHBTIQ 2 bedragen zijn genoemd. 
Waarom is dat?  

Het lijkt te gaan om 2 verschillende budgetten.  

    Klachtenregeling: is dat voor 
de gemeente? 

Dat heeft te maken met bejegening. Gelinkt aan het sociaal 
domein. De verdeling is veranderd.  
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